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Protokół  Nr XLVIII/2022 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  29 września 2022 roku 

w godz. od 1600 do 1635  

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (15): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  

Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, 

Andrzej Kubiak, Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, 

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych  

i  Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022; 

2) określenia stawek podatku od nieruchomości; 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od         

    podatku; 

4) opłaty targowej. 
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6. Informacja Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za I półrocze 

2022r. wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o 

przebiegu realizacji przedsięwzięć.  

7. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

8. Zakończenie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do porządku sesji. 

Nikt uwag nie zgłosił, wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do jego realizacji. 

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z XLVII sesji Rady Miejskiej, który był wyłożony na stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, 

Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z XLVII sesji Rady głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, 

Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie. 

 

Ad. 5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022 

Skarbik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 
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a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLVIII/ 399 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, 

Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

2) określenia stawek podatku od nieruchomości 

Przewodniczący Rady  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLVIII/ 400 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, 

Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od 

podatku 

Przewodniczący Rady  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLVIII/ 401 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, 

Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

4) opłaty targowej 

Przewodniczący Rady  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a)  Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b)  Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 



  str.5/9   

c)  Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radny Damian Florczyk zapytał jak jest egzekwowane pobieranie opłaty przy sprzedaży  

w handlu obwoźnym, Czy handlujący przyjeżdża i wykupuje czy też na cały rok wnosi opłatę. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że osoby zajmujące się handlem obwoźnym zgłaszają się  do Urzędu 

 i płacą. Ponadto Burmistrz dodał, że jeżeli pojawi się nowy handlowiec to prosił o 

zgłoszenie. 

 

Radny Damian Florczyk zapytał, czy handlowiec przywożący chleb płaci opłatę targową. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że to jest ustalone, osoby zajmujące się handlem obwoźnym płacą opłatę 

miesięczną. 

 

Radny Michał Dopierała  zapytał jak wygląda z opłatą kiedy handlujący część sprzedaje  

w gminie Jaraczewo, później na terenie gminy Borek Wlkp. i dalej jedzie na teren  innej 

gminy. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że każda Gmina ma odrębnie ustalone podatki. Być może, że przez teren 

naszej gminy ktoś przemknie, nie płacąc, nie możemy być wszędzie. 

 

Radny Michał Dopierała zapytał czy opłata targowa w handlu obwoźnym jest różnicowana od 

rodzaju sprzedawanych produktów. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że nie ma znaczenia rodzaj sprzedawanych produktów, opłata jest stała 

dla wszystkich. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLVIII/ 402 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 



  str.6/9   

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, 

Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad.6. Informacja Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp.  

za I półrocze 2022r. wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 19 sierpnia br. zgodnie z art. 266 ustawy o 

finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. została przedłożona Radzie Miejskiej 

informacja o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2022 roku oraz informacja o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że na posiedzeniu wspólnym Komisji 

sprawozdanie w w/w sprawie było szczegółowo omawiane. Po czym zapytał czy radni 

zgłaszają pytania do w/w informacji. 

 

W tym temacie nikt głosu nie zabrał. 

 

Ad.7. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Radny Andrzej Kubiak zapytał od kiedy będą wypłacane dodatki węglowe. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że dziś Rada podjęła uchwałę i od jutra będą realizowane wypłaty 

dodatku węglowego. 

 

Radny Michał Dopierała wnioskował o załatanie dziur w Skokówku, oraz od wiaduktu w 

kierunku Jeżewa. 

 

Radny Andrzej Kubiak również wnioskował o łatanie dziur w drodze w miejscowości Zalesie. 

Ponadto radny wnioskował o wykonanie przeglądu dróg gminnych. 
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Radna Elżbieta Wojciechowska zapytała, czy w Gminie Borek Wlkp. są jakieś plany 

związane z oszczędnością prądu, bo dookoła słyszymy, że już są gdzieś hale sportowe 

zamykane. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie z zaleceniami Rządu i ogólną sytuacją, jaką wszyscy znamy, 

również Gmina Borek Wielkopolski podjęła kroki, w celu oszczędności wszelkiego rodzaju 

paliw. Do sołectw trafiły informacje z prośbą o tym, żeby na świetlicach ograniczyć spotkania 

w okresie grzewczym do koniecznego minimum, również aby tam, gdzie jest gaz, skręcić do 

takiej temperatury, aby kaloryfery nie zamarzały. Tam, gdzie jest opał na węgiel też palić 

tylko na tyle aby kaloryfery nie popękały, ponieważ na tego typu jednostki żadnego 

dofinansowania nie ma. Dla przeciętnego mieszkańca najwyższy wzrost ma być o 42% w 

przypadku energii, podobnie z gazem. Rząd pracuje nad ustawą związaną z samorządami,  

takie instytucje, jak świetlice wiejskie dopłat niestety nie będą mieć. Szkoły, tak. Urząd, tak. 

Nawet najprawdopodobniej Miejsko - Gminny Ośrodek Kultury też będzie w pakiecie, ale na 

przykład sala, którą mamy nie, a koszt ogrzewania sali dla Gimnazjum niegdyś wybudowana, 

to jest jakieś 80.000,00 zł. Na razie żadnych decyzji nie podjąłem w tym kierunku. Czekam na 

rozwój sytuacji w najbliższych dniach. Obserwujemy temperaturę, ale nie wykluczam, że nie 

dojdzie do wyłączenia gazu na sali. I z tego, co rozmawiałem z dyrektorem, jest możliwe 

zorganizowanie zajęć tak, że z tej sali wcale korzystać nie będzie trzeba. Oczywiście 

80.000,00 zł nie zbawi świata. Są to zapewne oszczędności. Jednak, nie tyle chodzi nawet o to 

80.000,00 zł co o to, czy będzie po prostu gaz w odpowiedniej ilości. Przedszkola i żłobek 

muszą funkcjonować. Szkoły, muszą funkcjonować. W Urzędzie już dawno wprowadziłem 

18° i nie będzie ani jednego stopnia więcej, a jak przyjdzie sytuacja gorsza, trudno, to być 

może nawet będę rozważał skrócenie czasu pracy przy zmniejszeniu temperatury. Oświetlenie 

to już państwu sygnalizowałem na ostatniej Komisji, jakiego typu mogą być oszczędności, że 

może dojść do sytuacji, że wyłączymy o godzinie 11:00 oświetlenie i włączymy dopiero 

następnego dnia o godzinie 18:00. Takie są po prostu przedsięwzięcia przygotowane, i innych 

możliwości my nie mamy. W Miejsko - Gminnym Ośrodku Kultury w Borku Wlkp. zajęcia 

są zorganizowane w taki sposób, i będą organizowane, żeby odbywały się w mniejszych 

salach, które nie wymagają takiego ogrzewania, żeby jak najbardziej eliminować dużą salę, 

która właśnie najwięcej powoduje zużycia tego ciepła. I żadnych innych kroków my pojąć ze 

swojej strony nie możemy. Na pewno słyszycie Państwo przekazy medialne, jakie przychodzą 

rachunki, ile faktycznie kosztuje energia w dzisiejszych czasach i ja nie chcę tu się wdawać w 

politykę, ale jak ktoś trzeźwo myśli, to dobrze wie, że była prowadzona od wielu, wielu lat 
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pewna gra, polegająca na dostarczaniu paliw po cenie znacznie zaniżonej, aby przyzwyczaić 

Europę Zachodnią, Europę Środkową do innych stawek, chociażby jako Polacy płaciliśmy 

znacznie więcej niż inne kraje na zachodzie, za gaz rosyjski. A teraz się okazuje, że ceny 

rzeczywiście są zupełnie inne. Przed nami zima, najtrudniejszy okres. Z naszej strony 

zrobimy wszystko, żeby przede wszystkim funkcjonowały szkoły, przedszkola i tym podobne 

instytucje. 

To co będziemy mogli ograniczać i będzie taka potrzeba, to będziemy to robić.  

Radny Romuald  Gawroński zapytał czy już wiadomo, jakie będą dodatki i dopłaty do szkół i 

przedszkoli. 

Burmistrz wyjaśnił, że wcześniejsza ustawa, która była na krótki moment spowodowała, że 

były tak zwane zwroty częściowe, i te ceny nie były aż tak drastyczne, jak się wydawało na 

początku, ale teraz tego do końca nie wiemy. To, co wiem, to tylko, że dla indywidualnego 

człowieka, odbiorcy, będzie to wzrost góra 42%. Resztę tej różnicy pokryje państwo. Tak 

samo, jest w spółdzielni czy w wspólnocie mieszkaniowej, to nie mieszkaniec spółdzielni czy 

wspólnoty występuje z wnioskiem, tylko spółdzielnia występuje o  różnicę powyżej 42%.  

Radny Piotr Kędzia zwrócił uwagę, że w szkole na obydwóch piętrach grzejniki, które są na 

korytarzach nie mają żadnych zaworów, czy cały czas grzeją.  

Burmistrz stwierdził, że to są pytania do dyrektora szkoły. Ja nie jestem w stanie wiedzieć, w 

każdej placówce czy grzeją, nie grzeją. Na przypuszczam, że są odkręcone. Musi być 

cyrkulacja, dzieci wychodzą też na przerwę. A tu w przypadku dzieci, różnice temperatur 

czasami 2°, 3° powodują katary, zakażenia, zwolnienia lekarskie i dlatego nie wszystko się da 

oszczędzać.  Jednak możemy się temu przyjrzeć.  

Radna Elżbieta Wojciechowska wyjaśniła, że termostatów na grzejnikach na korytarzach nie 

ma, bo na każdym piętrze, po każdej przerwie, trzeba by było sprawdzać co uczniowie z nimi 

zrobili.  

Burmistrz dodał, że borecka szkoła w tej chwili  ogrzewana jest przez dwa piece brytyjskie i 

tylko tam można zakupić do nich części i jest tylko jedno przedsiębiorstwo w Polsce, które 

może zakupić w Wielkiej Brytanii części. Nawet drobnostkę trzeba ściągać stamtąd. 

Regulatory do tych kaloryferów, rur jakie tam są, piece, które tylko czekam kiedy strzelą i 

kiedy trzeba będzie je wymienić. Będzie to ogromny nakład finansowy i wiąże się z 

remontem całej instalacji.  

Radny Piotr Kędzia zapytał gdzie jest siedziba tej firmy. 
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Burmistrz poinformował, że nie wie gdzie to jest, ale jest to jedna firma w Polsce, która ma 

koncesję na to, aby zakapować od  firmy w Wielkiej Brytanii.  

Radna Elżbieta Wojciechowska zapytała czy na terenie Rynku w Borku Wlkp. lampy  można 

ograniczyć do jednej żarówki, bo każda lampa to podwójne oświetlenie. 

Burmistrz stwierdził, że jeżeli Rada sobie życzy, może wyłączyć obie. Już kiedyś była 

wyłączona jedna żarówka, to przyszli mieszkańcy z pretensjami, dlaczego świeci jedna. No 

ale mamy inne czasy w tej chwili. Jeżeli radna  składa taki wniosek oficjalnie, a 

Rada Miejska wyrazi zgodę, to wykręcamy jutro żarówki. Ale  może także dojść do 

kompleksowego wyłączenia wszystkiego. 

Nikt z radnych  nie wypowiedział się w tej sprawie. Wniosek radnej Elżbiety 

Wojciechowskiej nie uzyskał poparcia Rady Miejskiej. 

Burmistrz poinformował, że jak przeliczy się koszty wyłączenia i tego wszystkiego, to może 

się okazać, że się nie opłaciło, bo to są energooszczędne żarówki, innego typu, które były 

zakładane na lampy. 

Przewodniczący Rady uważa, że tematowi, który poruszyła radna Elżbieta Wojciechowska 

należy się przyjrzeć. Natomiast do wniosku formalnego o wyłączeniu żarówek, w każdej 

chwili można wrócić. Obecnie ten temat zostaje oddalony, trzeba się temu przyjrzeć i 

zobaczyć, aby więcej szkody nie zrobić, jak pożytku.  

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.8. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył XLVIII sesję Rady Miejskiej  

Borku Wlkp. 

 

 

  Protokołowała         Przewodniczący Rady 

   

Wiesława Wójcik             Tomasz Pawlak 


